
 
 

Goedenavond leden van de Commissie Welzijn, 
 
Mijn naam is Ilse Bierman en sinds zes jaar trots directeur van basisschool Emmaus in Voorhout. 
Graag maak ik gebruik van het spreekrecht in uw vergadering om de noodzaak rondom extra 
uitbreiding van de Emmaüs te benadrukken. 
 
Op 18 oktober mocht ik enkele van u ontvangen bij ons op school. Een ontvangst in de hal bij het 
koffiezetapparaat. Waar ik u normaliter graag had ontvangen in een teamkamer, was dit niet 
mogelijk omdat deze al jaren wordt gebruikt als klaslokaal.  
In de aula zitten deze ochtend twee plusklassen omringd door ‘geluidsschermen’. De schermen 
proberen er enigszins voor te zorgen dat leerlingen het gevoel van een ‘klaslokaal’ ervaren en zij 
geen of minder hinder ondervinden van alle andere activiteiten in deze aula.  
Op die bewuste ochtend in oktober waren er leerlingen op de gang aan het werk in kleine groepjes 
en krijgen leerlingen met speciale onderwijsbehoefte extra begeleiding van een leerkracht. Bij gebrek 
aan een eigen ruimte gebeurt extra begeleiding nu ook op de gang. 
Daarnaast functioneert de hal ook als bibliotheek van de school en spelen de kleuters er in de 
bouwhoek/themahoek, omdat dit niet past in de klassen.  
 
Ik zal u niet vermoeien met cijfers, prognoses, vloeroppervlaktes of evenzo met rechtmatigheden en 
wat de wet hierover zegt. Dit alles heeft u namelijk vast al eens gelezen, kunnen inzien of kennis van 
genomen. 
Ik denk dat u op deze bewuste dag in oktober een goed beeld heeft kunnen krijgen van het 
ruimtetekort in deze school en dit zelfs ook zo heeft ervaren.  
 
Al ruim zes jaar is het krap op de Emmaüs en inmiddels is het niet meer krap, maar TE krap. Klassen 
zitten op de gang te werken, leerlingen met speciale onderwijsbehoeftes moeten hier tussen ook een 
plekje zien te vinden. Er is al zes jaar geen ruimte meer voor leerkrachten om te vergaderen of te 
lunchen, omdat de teamkamer een klaslokaal is geworden. De speelzaal wordt op momenten 
gebruikt als klaslokaal, er zijn 10 leerlingtoiletten voor 235 leerlingen en 1 leerkrachtentoilet voor 
gemiddeld 15 leerkrachten die er per dag werken. 
 
Gelukkig zien wethouder Elsbeth Koek en de bestuursleden van de Historische Kring Voorhout de 
urgentie en de noodvraag van het goed kunnen geven van onderwijs aan 235 Voorhoutse kinderen. 
Dit maakt dat wij kort na de zomervakantie met elkaar in gesprek zijn gegaan. In deze gesprekken zijn 
wij op zoek gegaan naar een win-win situatie voor zowel de Emmaüs als de HKV, die evenzo 
financieel interessant zou zijn voor de gemeente.  
 
Fijne en constructieve gesprekken zijn dit, mijns inziens, altijd geweest. Waarbij ik dan ook graag de 
ruimte neem, om zowel het bestuur van de HKV als mevrouw Koek en haar beleidsmedewerkers, tot 
zover voor te willen bedanken. 
 
Leslokalen leeg op andere locaties? Kunt u zich voorstellen dat u ouder bent van een leerling uit 
groep 3 en een leerling uit groep 5. Voor het gemak zeggen wij even dat de ene leerling les krijgt op 
de Bonekruidstraat en de andere leerling in het Clustergebouw aan de Pieter van Slingerlandlaan. 
Om 15.00 uur gaan op beide locaties de bel; wie gaat u ophalen? Of wie gaat u als eerste ophalen? 
Voor ouders al een heel vervelend situatie.  
Laat staat voor leerlingen die niet meer als één mini-maatschappij op één plek functioneren en 
oefenen. Leerkrachten die onderdeel zijn van één team, maar niet meer als één team op één plek 
aan het werk zijn. Hoe constructief is dat dan?  
Het brengt niet alleen praktische bezwaren met zich mee. Het op twee plekken onderwijs geven 
bemoeilijkt ook het borgen van de doorgaande leerlijn en de mogelijkheid om groepsdoorbroken te 



 
 

werken, waarbij het uitgangspunt; de jongere groepen leren van 
de ouderen en andersom, wordt ontnomen. 
Voorhout is een groeiende gemeente. De groei lijkt zich de komende jaren door te zetten. Het 
inzetten van lege lokalen in het clustergebouw ten behoeve van het ruimtegebrek op de Emmaüs is 
dan ook een doekje tegen het bloeden. Een enkele school in dit Clustergebouw ervaart nu namelijk 
eveneens krapte en ook hier is er groei in leerlingaantallen voorzien. Een dislocatie van de Emmaüs in 
het Clustergebouw zou daarmee alleen uitstel betekenen van de dan over 1 á 2 jaar alsnog nodige 
uitbreiding van de huidige locatie aan de Bonekruidstraat.  
 
Graag deel ik met u als laatste nog enkele reacties van ouders op de intentie voor het in gebruik 
nemen van de HKV-locatie ten behoeve van onderwijs; 

• Wat een goed bericht! 

• Dit is het beste scenario. 

• Geweldig dat dit zo uitpakt. 

• Dit geeft een hoop positieve energie 

• Wat een supergoed nieuws! 

• Een oplossing die ook maakt dat er voldoende speelruimte voor de kinderen op school en uit 
de buurt blijft bestaan.  

 
Ik denk dat wij door dit raadsvoorstel een mooi en constructieve oplossing hebben gevonden, die 
ervoor zorgt dat er op korte termijn middels een financieel aantrekkelijke manier extra uitbreiding 
kan komen voor basisschool Emmaüs. Iets dat nu echt nodig is. 
Daar maakt u mij als directeur niet alleen heel blij mee, maar ook 235 leerlingen en hun ouders! 
 
Ik heb vertrouwen in een weldoordacht besluit en daarmee goede afloop samen met u. Ik dank u 
voor uw aandacht.  


